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Sexuální asistentky 
nebo obyčejné 

prostitutky? 
 

Před asi třemi lety přijel 
můj známý ze služební 
cesty ze zahraničí a 
vyprávěl mi, že tam 
mají lidé s postižením 
službu sexuálních 
asistentek, které 
uspokojují jejich 
sexuální potřeby, neboť tito lidé mají jaksi problém 
v této oblasti a mají přece také právo sexuálně žít. 
Tenkrát jsem se mu vysmála a brala jsem to jako 
vtip. Nicméně uběhl krátký čas a já jsem před pár 
týdny zaznamenala informaci o poskytování této 
služby také v našich českých končinách. Prostě 
informaci, že lidé s postižením ať už tělesným nebo 
duševním, budou mít k dispozici vyškolené 
sexuální asistentky, které budou uspokojovat jejich 
sexuální potřeby, poněvadž na ně mají také právo. 
I rozhodla jsem se, že na tuto informaci budu 
reagovat a svoji reakci, kterou níže přináším, jsem 
zveřejnila na stránkách idnes. Po tomto mém 
zveřejnění se snesla smršť diskusí, v nichž jsem se 
dozvěděla, že ničemu nerozumím a těm 
postiženým to nepřeji (to je velmi mírná 
interpretace). Nicméně si myslím, že propagovat 
prostituci pod pláštíkem sexuální asistence a přitom 
se tvářit, že jde o bohulibou činnost, je opravdu 
silné kafe. No a tak vám přináším můj názor na toto 
téma, který rozpoutal pověstnou „bouři ve sklenici 
vody“: 
         Mezi lidské potřeby patří i potřeby sexuální. 

Prostituce je stará jak lidstvo samo a ani to nevypadá, že 

se ji někdy podaří vymýtit. Pokud bude nabídka i 

poptávka, čehož je na obou stranách hojně, bude mít 

žně. No proti gustu žádný dišputát, je to každého věc. Co 

mi vadí, je to, že se tomuto řemeslu v případě 

poskytování sexuálních služeb handicapovaným dostalo 

krásného názvu - sexuální asistentka. Nezní to tak 

hrozně jako prostitutka, asistent je přece ten, kdo chce 

druhému pomoci. V tomto případě za docela tučný peníz 

a to až 1200 Kč na hodinu. No jo, obchod je obchod, a 

když kupku hnoje přikryjeme bílým ubrusem, můžeme na 

chvilku uvěřit, že je krásná a čistá. Dokud nezačne 

smrdět a to bude velmi záhy. Trochu jsme zapomněli, že 

člověk je tvor párový a ke vztahu potřebuje nejen sex, 

ale hlavně lásku. Potřebuje partnera, který jej nejen 

sexuálně uspokojí, ale s nímž si bude moci povídat, se 

kterým se bude radovat a třeba i plakat, s nímž bude 

prostě žít obyčejný život. 

       Znám paní na vozíku, které po obrně zůstala 

pohyblivá pouze hlava. Nemůže se najíst, učesat, umýt, 

je zcela odkázána na pomoc druhých. Přes své těžké 

postižení se provdala za zdravého muže a mají spolu 

dnes již 8letého zdravého syna. Ano, je to neobvyklý 

vztah, ale je možný. Tato rodina žije život jako každá 

jiná, má své starosti i radosti, ale co je důležité, 

dokazuje, že i lidé s handicapem mají právo na vztah v 

celé své šíři. Ne jen na nějaké šidítko, které pod 

pláštíkem splnění tělesných potřeb zanechá v lidech s 

handicapem pouze hořkost a pachuť. Proto přeji všem 

handicapovaným, aby se nespokojili s chvilkovým 

šidítkem, ale aby hledali tu cennou    perlu - vztah, pro 

který stojí za to žít. 
                                         Pavla Golasowská, 
                                           poslankyně PSP ČR.  
 

 
Třinec je v třídění 

odpadu v kraji 
nejlepší 

 
Vítězství v soutěži o 
Keramickou popelnici 
letos patří našemu 
městu! Občané Třince 
ani letos nezklamali a 
opětovně potvrdili, že 
patří mezi nejlepší 
„třídiče“ separovaných 
složek komunálního 
odpadu v našem kraji. Třinec se díky svým 
ekologicky uvědomělým obyvatelům letos umístil v 
soutěži O keramickou popelnici v kategorii měst 
nad 15 000 obyvatel historicky poprvé na první 
příčce a získal symbolickou „zlatou“ Keramickou 
popelnici.   
„Vítězství v soutěži nás velmi potěšilo a patří za to 
veliký dík především Třinečanům, že se chovají tak 
odpovědně ke svému životnímu prostředí. Město 
může pro třídění vytvořit podmínky, ale v konečné 
fázi je to na každém jednotlivci, jestli se rozhodne 
třídit nebo ne,“ uvedl místostarosta Michael Trojka, 
který ocenění v Ostravě přebíral společně s 
vedoucí odboru životního prostředí a zemědělství 
Silvií Cholewikovou.  
V soutěži O keramickou popelnici, jejímž 
vyhlašovatelem je tradičně společnost EKO-KOM, 
jsou hodnoceny aktivity obcí a měst v oblasti 
nakládání s komunálním odpadem, a to především 
v tříděném sběru využitelných složek. Porovnání 
obcí se provádí především na základě údajů 
poskytovaných obcemi zapojenými do systému 
EKO-KOM v rámci jejich pravidelného vykazování. 



 

 

Soutěž konkrétně hodnotí množství vytříděného 
odpadu přepočtené na jednoho obyvatele města 
nebo obce.  
„Spolupráce se společností EKO-KOM má pro naše 
město velký význam. Díky tomu, že celá sběrná síť 
barevných nádob je nyní ve vlastnictví EKO-KOMu, 
se začalo s jejich obnovou a rozšiřováním. V 
současné době mají občané v Třinci k dispozici 559 
kusů barevných nádob, tj. 192 stanovišť. Budují se 
nová stanoviště odpadových nádob nebo se 
opravují stávající, neboť si myslíme, že nejenom 
vzdálenost ke stanovišti, ale také jeho vzhled je 
velmi důležitým faktorem, který přispívá k ochotě 
občanů třídit. Velmi dobrých výsledků ve třídění 
dosahujeme také díky tomu, že máme zapojeny do 
systému města firmy, které kladou na ekologii, 
potažmo i na třídění odpadů velký důraz,“ vysvětlila 
vedoucí odboru ŽPaZ Silvie Cholewiková. 
Třinec se ve své kategorii každoročně pravidelně 
umísťuje na některém z prvních tří míst. Za první 
místo byl Třinec odměněn i peněžitým darem ve 
výši 50.000 Kč. Darovaná částka bude účelově 
věnována na využití v oblasti ochrany životního 
prostředí, především na rozvoj tříděného sběru 
komunálního odpadu. 

              Ing. Michael Trojka, místostarosta  
              pro oblast školství a životního prostředí 

 
 

Sváteční zamyšlení  
 

Letošní kalendářní rok se 
pomalu blíží ke svému 
konci a pro každého 
nastává čas bilancování, 
čas nových předsevzetí a 
plánů. Není náhodou, že 
konec roku je ve 
znamení Vánoc. Přichází 
k nám Kristus, spasitel 
světa, přichází k nám 
světlo Boží lásky a 
milosti. Té milosti 
k poznání co je dobré a 
co naopak nám zabraňuje lépe vnímat svět kolem 
nás. Osobně se na tuto dobu vánoční hodně těším 
a to hlavně proto, že můžeme tyto svátky prožít 
v rodinném kruhu, v kruhu nejbližších přátel a 
společenstvích. Letošní rok byl pro mě tak trochu 
jiný. Mám za sebou první rok práce zastupitele 
v našem městě, práce pro Vás drazí voliči a chci se 
podělit o několik myšlenek, které mi tak trošku vrtají 
hlavou a možná i pro Vás budou podnětem k tomu 
zamyslet se nad společností a problémy kolem 
sebe. 
První myšlenka směřuje k tomu, proč vlastně orgán 
zastupitelstva ve městě máme. Je to společenství 
několika v zásadě sobě neznámých občanů města, 
kteří se scházejí jednou za dva měsíce, aby 
rozhodovali o všech občanech ve městě. Dá se říci, 
že když jsou voleni občany, mají je také 
reprezentovat. Zde se nabízí otázka – Vím já, 
občan Třince, který představitel mnou volený je ve 

vedení města? Jak zastupuje či nezastupuje moje 
zájmy, neboli čím jsem přispěl, pomohl, aby tak 
činil? Cítím, že podpora voličů končí dnem, kdy je 
daný občan zvolen. Pak už jsou jenom očekávání 
plnění volebního programu a slibů. Nebojme se 
otvírat různá témata, nebojme se říci a pojmenovat 
věci správným jménem.    
Druhá věc, která sužuje moje myšlenky, je otázka 
migrace a stěhování národů. Tento problém není 
„místní třinecký“, ale týká se nás všech. Letošní rok 
je pod tímto úhlem extrémní. Přes naši republiku se 
valí tisíce migrantů, kteří věří, že tam na západě se 
budou mít líp. V různých kruzích řešíme otázky kvót 
pro přijetí uprchlíků a zde se nabízí dvě základní 
otázky: Proč se tak děje a co s tímto můžeme my 
obyčejní středoevropané udělat? Osobně se 
neztotožňuji s myšlenkou, že bychom měli 
uprchlíky přijímat, alespoň ne ty, kteří se 
nedokážou přizpůsobit evropskému smýšlení a 
evropské kultuře (záměrně zde používám slovo 
evropské, protože křesťanské hodnoty jak jistě 
víme, z Evropy už dávno zmizely). A tady je zřejmě 
kámen úrazu. Křesťanská morálka a vnímavost 
situace nepřipouští porušování osobních práv 
člověka a Božích zákonů. Kdežto „evropská“ 
politika na pilíři lží a finančního kapitalismu, práva 
člověka porušuje a co je horší, v mnoha případech 
nakazuje lidem konat věci v rozporu s Božím 
zákonem. A proto se zkusme zamyslet nad 
smyslem našeho bytí, nad hodnotami, které máme, 
které kolem sebe prezentujeme. Zkusme v tom 
vánočním čase pokleknout před Pánem a poprosit 
ho o pokoj do našich srdcí, do našich rodin a 
společenství.  
A konečně třetí myšlenka. Není to tak dávno, co 
jsem měl zajímavý rozhovor na téma morálky a víry 
ve smyslu zastupování občana v komunální 
politice. No, mnohým se bude zdát, že toto téma 
zde nepatří. Můj názor je zcela opačný. V politice 
obecně chybí moudrá rozhodnutí, chybí střízlivý 
pohled očima občana na základní problémy ve 
společnosti. Co to je vlastně moudrost? Moudrost 
je jeden z darů Ducha Svatého. A opět se vracíme 
zpět k Bohu a jeho dobrotě, a v konečném 
důsledku je to tak dobře. Je jenom na nás jaké 
křesťanské hodnoty budeme prezentovat a jak je 
budeme bránit. V tom je budoucnost naší 
společnosti.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    
Proto Vám bratři a sestry, přeji v blízkém vánočním 
čase a do nového roku hodně darů Boží moudrosti 
a poznání plynoucích z jeho nesmírné dobroty a 
lásky k nám lidem i k celému světu. 
                   Ing. Wiesław Wania, 
                   zastupitel Města Třince za KDU-ČSL 
 

Všem těm, kteří s námi 

byli po celý loňský rok a 
kterým nebyla lhostejná naše 
práce, děkujeme.  Zároveň 
Vám všem přejeme požehnané 
vánoční svátky a do nového 
roku 2016 hodně zdraví, štěstí, lásky, rodinné 
pohody a plnou náruč darů Ducha svatého. 


